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Commissie Veiligheid, 
Voldoende en Schoon Water  
 

 

Concept verslag commissievergadering  

Veiligheid, Voldoende en Schoon Water van 5 maart 2025 

 

Aanwezig:   dames Plas Kerperin, Kuiper en Lenting en de heren Boter (voorzitter), Duintjer,  

                     De Graaf, In ’t Hout, Van Mensvoort (portefeuillehouder), Mooijman, Schaafsma,        

                     Wolters en Wortelboer (AB-leden) 

de heer Hammenga (fractieopvolger) 

de heer Van der Laan, hoofd Veiligheid en Voldoende Water (secretaris) 

de heer Timmer, hoofd Schoon Water 

mevrouw Schrik, bestuurs- en managementassistente (verslag)  

 

Afwezig: mevrouw Ten Have (fractieopvolger) en de heer Jansen (AB-lid)  

                           

 

     

1. Opening  

 

De heer Boter opent de vergadering, doet mededeling van de afwezigen, en heet de aanwezigen 

van harte welkom. Een aantal AB-leden zijn bij de commissievergadering VVSW aanwezig omdat 

hun eigen commissie niet vergaderde dan wel reeds is beëindigd. 

 

 

2. Mededelingen 

 

Geen. 

 

 

3. Verslag commissievergadering VVSW d.d. 29 januari 2025 

 

Agendapunt 7: Aanvraag aanvullend uitvoeringskrediet WKK’s rwzi’s Assen en Scheemda. 

Op blz. 10 boven de bevindingen aanvullen met: 

De heer Hammenga zegt dat als de gisting uit bedrijf is er ook geen biogas is. Een WKK start 

normaal gesproken op met aardgas of biogas maar aardgas is inmiddels afgekoppeld en vraagt 

hoe de WKK wordt opgestart als er ook geen biogas beschikbaar is. 

Het antwoord zal in een kader in het verslag worden opgenomen. 

 

Als gevolg van het afsluiten van de aardgasaansluiting op rwzi Assen is in het project WKK 

Assen rekening gehouden met een alternatieve warmtevoorziening. 

Mocht er om wat reden geen biogas beschikbaar zijn, bijvoorbeeld na de inspectie van een 

slibgistingstank (eens in de 15 -20 jaar) dan kan de gistingsinstallatie verwarmd worden met een 

externe warmtevoorziening. 

Hiervoor is een aansluiting gecreëerd op de vernieuwde warmteverdeelinrichting. Hierdoor is het 

mogelijk om in uitzonderlijke gevallen de gisting op te kunnen warmen en weer in productie te 

kunnen nemen. 
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Voor rwzi Scheemda is dezelfde oplossing bedacht. 

 

Het verslag wordt na bovenstaande aanvulling gewijzigd vastgesteld. 

 

 

4. Agenda vergadering algemeen bestuur d.d. 19  maart 2025 

 

De agenda wordt voor kennisgeving aangenomen. 

 

 

5. Krediet leidingwerk slibgistingstanks RWZI Assen 

 

De heer Hammenga zegt dat verwacht kan worden dat er veel grof vuil in de gistingstank 

aanwezig kan zijn en vraagt of de eventuele consequenties hieruit voortvloeiend in het 

voorliggend voorstel zijn meegenomen. 

De heer Van Mensvoort zegt dat verwacht kan worden dat er na 20 jaar grof vuil aanwezig is in 

de tank en dat dit verwijderd dient te worden. Hier is voor zover mogelijk rekening mee 

gehouden. 

De Heer Timmer zegt dat de gistingstanks op zich nooit opengaan maar dat deze periodiek 

dienen te worden geleegd en geïnspecteerd. Het is niet voorspelbaar wat er wordt gevonden. 

 

De heer Schaafsma zegt dat er de laatste 20 jaar geen inspectie is geweest en er dus ook geen 

inzicht is in de huidige toestand van de tanks. 

 

Mevrouw Kuiper vraagt of er geen wettelijke voorschriften zijn hoe vaak een gistingstank dient te 

worden geïnspecteerd. 1x per 20 jaar is wel een lange periode dat er niet geïnspecteerd wordt. 

De heer Timmer antwoordt dat er geen wettelijke voorschriften zijn maar dat er wel normen voor 

de inspectietermijnen zijn. Hierin staat dat er om de 15 jaar een inspectie dient te worden 

uitgevoerd. De inspectie stond ook al langere tijd op de planning. 

Naar aanleiding van de explosie in Raalte in 2012 zijn er wel aanpassingen gedaan en controles 

van gistingstanks uitgevoerd maar de tanks zijn toen niet helemaal leeg geweest. Er worden 

periodiek controles uitgevoerd op gas dichtheid e.d.  

De provincie houdt jaarlijks toezicht als handhaver op onze vergistingstanks. Wij voldoen aan alle 

wetgeving. 

 

De heer In ’t Hout vraagt wat een nieuwe vergistingstank kost. 

De heer Timmer antwoordt dat dit een veelvoud is van het budget wat nu wordt aangevraagd. 

 

De heer Schaafsma wil graag nadere toelichting waar het bedrag van € 220.000,- aan wordt 

besteed. 

De heer Timmer zegt dat er in Assen drie gistingstanks aanwezig zijn. Deze drie gistingstanks 

werken als één systeem. Indien één van de drie in storing is of niet werkt kan er niet worden 

vergist. Door het aanbrengen van een bypass kunnen de drie tanks apart worden 

gesegmenteerd. Het bedrag is samengesteld door een combinatie van materiaal en 

werkzaamheden. Het aanbrengen van een bypass is een omvangrijk en complex werk. 

Het aanbrengen van een bypass is extra werk en valt niet onder de inspectiewerkzaamheden. 

 

De heer Wortelboer vraagt of alle drie de tanks worden geïnspecteerd. 
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De heer Timmer antwoordt dat er één tank wordt geïnspecteerd. De overige tanks zijn voor 

inspectie opgenomen in de meerjarenraming. 

 

De heer Van der Laan zegt dat de inspectie in de begroting 2025 is opgenomen en er in 

voorliggend voorstel een extra krediet wordt aangevraagd om voorzieningen te treffen zodat de 

tanks afzonderlijk gebruikt en geïnspecteerd kunnen worden. 

 

De heer Wolters vraagt of de investering bij iedere inspectie wordt aangevraagd of dat dit een 

éénmalige uitgave is. 

De heer Van Mensvoort antwoordt dat dit een éénmalige investering is. De inspecties van de 

overige tanks zijn reeds in de meerjarenraming openomen. 

 

De heer Duintjer vindt het voorstel niet duidelijk beschreven en zegt dat hem tijdens het overleg 

pas duidelijk wordt wat er precies wordt bedoeld. 

De heer Van der Laan zegt dat er een uitgebreid verslag van het overleg wordt gemaakt en deze 

voor alle algemeen bestuursleden beschikbaar is. Het verslag is een onderdeel van de stukken 

ter voorbereiding op de vergadering van het algemeen bestuur. 

De heer Boter licht toe dat de € 400.000,- wordt genoemd maar geen onderdeel van voorliggend 

voorstel is. Deze € 400.000,- staat in de begroting 2025. Voorgesteld extra krediet van  

€ 220.000,- is alleen bedoeld voor de aanpassing van het leidingwerk om de tanks 

gesegmenteerd te kunnen gebruiken. 

 

De heer Duintjer vraagt naar aanleiding van blz. 3; Beschrijving en onderbouwing/oplossing/plan 

en eventuele alternatieven; laatste zin, wat de noodzaak is om het leidingwerk aan te passen. 

De heer Timmer antwoordt dat als alle drie de gistingstanks niet kunnen worden gebruikt het slib 

elders moet worden verwerkt (30% slib wat niet verwerkt kan worden). De tanks zouden 

maanden uit bedrijf zijn. Wat kostenverhogend werkt. Ook is de aanpassing noodzakelijk om 

veilig te kunnen werken. Na de aanpassing van het leidingwerk kan bij een storing één van de 

andere twee tanks gebruikt worden. De tanks kunnen dan afzonderlijk worden gebruikt. 

De heer Duintjer vraagt waarom de noodzaak niet duidelijk in het voorstel is opgenomen. 

De heer Van Mensvoort zegt dat indien er meer duidelijkheid gewenst is de mogelijkheid bestaat 

om een kader in het verslag op te nemen. De commissies zijn bedoeld om informatie uit te 

wisselen. 

 

De heer Boter zegt dat het dagelijks bestuur een bestuursvoorstel voorlegt en dat de heer 

Timmer een ambtelijke toelichting geeft tijdens de commissievergadering. Het is aan de 

algemeen bestuursleden of ze dit voldoende informatie vinden of niet. Bestuursleden kunnen 

altijd technisch navraag doen of ze kunnen de (politieke) discussie over aard en omvang van het 

voorstel in de vergadering van het algemeen bestuur doen. 

 

De heer In ’t Hout vraagt of het niet handiger was geweest om de werkzaamheden tegelijkertijd 

met de aanpassingen van de WKK uit te voeren. 

De heer Timmer antwoordt dat de WKK en slibgistingstanks los van elkaar staan. 

 

De heer Duintjer vraagt of het aanbrengen van een bypass ook op de andere zuiveringen speelt. 

De heer Timmer antwoordt dat alleen in Assen 3 slibgistingstanks aanwezig zijn. In Veendam en 

Scheemda staat maar één tank. 

De heer Van Mensvoort zegt dat het aantal tanks afhankelijk is van de grootte van een rwzi. 

De heer Duintjer vraagt of er in de toekomst ook meerdere tanks op de beide andere locaties 

kunnen worden geplaatst i.v.m. efficiency en met het oog op de toekomst. 
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De heer Timmer zegt dat men hier over na kan denken bij vernieuwing of aanpassing van de 

rwzi’s Veendam en/of Scheemda.  

 

De heer De Graaf vindt het bestuursvoorstel ook niet duidelijk beschreven. 

De heer Van Mensvoort zegt dat hij het meeneemt en bespreekt. 

 

De heer Boter zegt dat er uiteindelijk één van de tanks wordt geïnspecteerd en vraagt of er vanuit 

gegaan mag worden dat we er dan weer 20 jaar mee vooruit kunnen. 

De heer Van Mensvoort zegt dat hier wel van wordt uitgegaan maar dat het nu niet voorspelbaar 

is wat er wordt gevonden tijdens deze inspectie. 

De heer Timmer zegt dat het slib moet worden vergist vanwege bedrijfsvoering en kosten. Ons 

primair doel is het zuiveren van afvalwater en daarnaast het vergisten van slib. Bij het niet 

kunnen vergisten dient slib nat afgevoerd te worden naar de eindverwerker en dit is zeer 

kostbaar. Het is ondenkbaar om een tank af te stoten. 

 

Bevindingen 

 De commissie neemt kennis van het voorstel om: 

In te stemmen met het beschikbaar stellen van een krediet van € 220.000,- voor het aanpassen 

van het leidingwerk rond de slibgistingstanks (SGT’s) van RWZI Assen. 

 

 

6. Rondvraag 

 

De heer Duintjer wil graag weten wat de plannen zijn voor de toekomst inzake het water 

vasthouden. Wordt er bij het waterschap structureel over nagedacht. Zou er een watervisie 

kunnen worden opgesteld met als voorbeeld de kustvisie? Informatie over de doorkijk voor het 

water vasthouden. Spreker verwacht dat het bestuur iets te horen of zien krijgt over plannen of 

inzichten over het water vasthouden. 

De heer Van Mensvoort antwoordt dat bij het waterschap al langere tijd wordt nagedacht over 

water vasthouden. Er zijn al meerdere aanpassingen gedaan om het water vast te houden. Zoals 

bijvoorbeeld het hermeanderen in het kader van de KRW. 

De heer Van der Laan zegt dat het waterschap zich richt op de grootschalige projecten om het 

water vast te houden en vraagt of de heer Duintjer de kleinere initiatieven bedoeld. 

De heer Duintjer zegt dat het niet alleen kleinschalige projecten betreft maar dat de kleinschalige 

dynamische projecten ook van belang zijn. 

De heer Van der Laan zegt dat hoe we omgaan met winter- en zomerpeil wettelijk is bepaald. Peil 

volgt functie is het principe wat het waterschap hanteert. Op dit moment worden er onderzoeken 

gedaan hoe we in de toekomst met waterbeheer om kunnen gaan. Er wordt meegedacht met de 

boeren en er wordt gekeken naar de toekomst. Discussie over waterpeilen is breder dan alleen 

bij het waterschap. De discussie wordt gevoerd met de provincie en het Rijk. 

De heer Duintjer vindt het belangrijk dat het peil de functie volgt maar zegt dat er inmiddels ook 

andere ideeën over zijn maar dat het juridisch is vastgelegd dat het peil de functie volgt. 

De heer Boter zegt dat het onderwerp tijdens de rondvraag wordt behandeld terwijl het een 

bredere discussie betreft en daarom desgewenst een keer kan worden besproken tijdens een 

informerende bijeenkomst. De heer Boter zal het onderwerp meenemen naar de 

agendacommissie. 

De heer Duintjer benadrukt dat het een belangrijk onderwerp is. 

De heer Wolters vindt het ook een belangrijk onderwerp en is van mening dat het onderwerp 

apart dient te worden besproken. Het is geen discussie voor de rondvraag. 
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De heer In ’t Hout vraagt of de Teams-vergaderingen niet meer aan de orde zijn bij het 

waterschap omdat afgesproken was dat na de coronaperiode bij een kleine agenda van de 

commissie, de vergadering via teams kon worden gedaan. Vandaag was een kleine agenda en 

had het mogelijk digitaal gekund. 

De heer Van Mensvoort zegt de Teams-vergaderingen niet zijn afgeschaft omdat dit nog 

regelmatig plaatsvindt en dat het mogelijk was geweest vandaag maar vindt het persoonlijk niet 

gewenst. 

De heer Boter zegt dat het algemeen bestuur relatief weinig momenten heeft om elkaar te 

ontmoeten en dat de commissiebijeenkomsten een moment zijn om elkaar beter te leren kennen, 

informeel met elkaar te communiceren en onderling informatie uitgewisseld kan worden. Deze 

informele gesprekken worden gemist bij het digitaal vergaderen. In de agendacommissie is 

besloten dat alleen digitaal wordt vergaderd als het strikt noodzakelijk is. 

 

De heer Hammenga vraagt of er nog informatie/voorlichting wordt gegeven aan het algemeen 

bestuur omtrent stedelijk afvalwater in de toekomst. 

Mevrouw Plas Kerperin zegt dat er voor de informerende bestuursvergadering op 26 maart a.s. 

het onderwerp stedelijk afvalwater staat gepland. 

 

 

7. Sluiting 

 

De heer Boter bedankt eenieder voor diens inbreng en sluit de vergadering. 

 

 

 

Gewijzigd/ongewijzigd vastgesteld in de vergadering van 21 mei 2025. 

 

 

Jan van der Laan,     Jasper Boter, 

secretaris         voorzitter  


